

Title (en)
Hood.

Title (de)
Kapuze.

Title (fr)
Capuchon.

Publication
EP 0673609 A1 19950927 (DE)

Application
EP 95104133 A 19950321

Priority
DE 9404990 U 19940323

Abstract (en)

The top-of-head area (15) and/or each side area (19) have at least one adjustable vertical or inclined clasp (31,34) whilst the back-of-head area (17) and/or side areas and/or forehead area (13) have at least one adjustable horizontal or inclined clasp (33,34). The two ends (47) of each clasp are arranged at such a distance from each other on the hood (11) that the latter can be drawn up adjustably in the vertical, horizontal or inclined directions to change the volume inside the hood. The two ends on the hood are arranged symmetrically relative to the centre line (49) of the hood running from the forehead area over the top head area to the back of head area. The clasps at the side areas can be designed as inclined clasps whose ends are fixed at different vertical height on the hood.

Abstract (de)

Über den Kopf einer Person stülpbare Kapuze (11) mit einem Oberkopfbereich (15), einem Stirnbereich (13), Seitenbereichen (19) und einem Hinterkopfbereich (17). Am Oberkopfbereich (15) und/oder an jedem Seitenbereich (19) und/oder am Stirnbereich (13) ist mindestens eine verstellbare Vertikalspange (31) und am Hinterkopfbereich (17) und/oder an den Seitenbereichen (19) und/oder am Stirnbereich (13) mindestens eine verstellbare Horizontalspange (17) angeordnet. Zusätzlich oder stattdessen können an den Seitenbereichen (19) der Kapuze (11) Schrägsangen (34) angeordnet sein. Die beiden Enden (47) einer jeden Spange (31, 33, 34) sind in solchem Abstand voneinander an der Kapuze (11) angeordnet, daß die Kapuze (11) in vertikaler bzw. in horizontaler bzw. in schräger Richtung in einstellbarem Maße zusammenziehbar ist, derart, daß das in der Kapuze (11) aufnehmbare Volumen veränderbar ist. Auf diese Weise kann die Kapuze (11) wahlweise direkt auf dem Kopf oder über einem Schutzhelm (29) getragen werden, ohne im einen Fall zu klein und/oder im anderen Fall zu groß zu sein. <IMAGE>

IPC 1-7

A42B 1/22; A42B 3/00; A41D 3/00

IPC 8 full level

A41D 3/00 (2006.01); **A42B 1/22** (2006.01); **A42B 3/00** (2006.01); **A42B 3/10** (2006.01)

CPC (source: EP)

A41D 3/00 (2013.01); **A42B 1/048** (2013.01); **A42B 1/22** (2013.01); **A42B 3/105** (2013.01); **A41D 2200/20** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] GB 181617 A 19220622 - JAMES KELLY
- [A] US 2642574 A 19530623 - ELORANTA VAITO K
- [A] US 4334325 A 19820615 - WALKUSKI JOSEPH
- [A] US 2567192 A 19510911 - DE GRAZIA JOSEPH
- [A] US 2381738 A 19450807 - GRANNAN CLARA M
- [A] US 4843642 A 19890704 - BROWER RICHARD A [US]
- [A] US 4845782 A 19890711 - GREGG RON [US]
- [A] US 3046560 A 19620731 - DE GRAZIA JOSEPH
- [A] US 1556390 A 19251006 - WOODLEY KATHERINE B

Cited by

CN109640725A; JP2017082372A; US10925340B2; US6374418B1; US6654963B2; WO02058495A1; US10555576B2; US10893715B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

DE 9404990 U1 19950727; EP 0673609 A1 19950927

DOCDB simple family (application)

DE 9404990 U 19940323; EP 95104133 A 19950321